
                                                                                                   

ASSEMBLEA DE L’ONG MAKARY-BLANGOUA 

29 de juny 2020 , via Jitsi Meet (per estat alarma COVID-19) 

 

Assistents: Carme Campdelacreu, Vicky Herrero,  Constance  Madyom, Carles Anson, 

Jordi Burcet, Mercè Palomera, Eva Capdevila, Oriol Ginè, Lluís Cuspinera, Helena 

Gironès, Antonio Felices, Miquel Àngel Pérez, Dani Ruano, Olga Mileni Clarisse 

 

1/ Presentació (Miquel Àngel) 

 

2/ Situació  i explicació del viatge que han fet membres de l’ONG al Camerun el 

març de 2020 

● Miquel Àngel:Ens ensenya en fotografies tot el que van visitar: institut Lycée 

de Kousseri (del bisbat), Makary (visita molt curta), residència de professors de 

Blangoua, i l’escola de Blangoua, amb molts alumnes de nou. El Cefavihar , 

que funciona molt bé en totes les seves modalitats. El mercat de Blangoua. Els 

van rebre les autoritats. Al Llac Txad sí que hi ha encara activitat de Boko 

Haram. Aules reparades, wc públics... Van fer reunió amb gent del poble, i els 

van agrair molt la presència i que els escoltessim les seves experiències durant 

aquest temps. Carretera de Koussery a Maroua està molt malmesa. Hi ha 

encara desplaçats de les inundacions. 

A Maroua van visitar la casa de diàleg interreligiós 

Van visitar la fundació Muda també.  

Van visitar Yagoua, on també hi ha una escola del bisbat, i també l’Hospital a 

Toulum, una granja-escola,... 

A la tornada, quan ja havien creuat frontera al Txad, es van trobar amb aeroport 

tancat per pandèmia i van haver de passar nou nits "extres” a CAK Kabalaye. 

● Vicky: és el seu segon viatge a Camerun i ressalta sobretot el gran signe 

d’esperança al veure les escoles obertes i tant plenes. Ens han agraït moltíssim 

que els ajudem i també que hi haguem anat.  La situació està complicada a 

nivell econòmic, de seguretat,...  Han conegut molts projectes de CODASC, a 

part de les Missions de Makary i Blangoua, i ha estat molt interessant. 

● Jordi: no pot comparar perquè és la primera vegada que hi anava, però li va 

frapar molt. El tema de la seguretat, la necessitat d’haver d’anar escortat... era 

una situació molt estranya. També li van sorprendre les comunicacions tant 

malmeses  i amb tantes dificultats per arreglar-les. 

● Carles: també és la primera vegada que hi anava, tot i que fa anys que 

col·laboren amb les Missions. A ell el va frapar molt la benvinguda, i el gran 



interès i ganes per avançar malgrat els entrebancs, i la importància que donen 

a l’educació. Creu que amb la voluntat seva i el nostre suport, això anirà tirant 

endavant. “Val la pena tot el que els ajudem perquè aprofiten tot el que els fem 

arribar”.  

 

Tots coincideixen que el fet que hi hagi en Fabbio i CODASC és molt molt important. 

Tenen molt clar de promocionar als propis africans (per exemple a l’Hospital de 

Toulum, la granja - escola...). La manera d’ajudar i l’enfoc que tenen els va agradar 

molt. 

També conclouen que val molt la pena fer l’esforç de viatjar-hi perquè ho agraeixen 

molt i els fortifica molt, es van preparar molt bé les visites, ... i també que hi pugui anar 

persones diferents de l’ONG per conèixer la realitat ... 

 

 

3/ Exposició i aprovació si s’escau de l’estat de comptes de l’any 2019  

Han baixat molt el nombre de socis a finestreta (aporten quantitat diferent cada any 

sense avís previ) 

El 2019 no hem donat res a Togo perquè s’ha fet des de la Delegació de Missions 

Hem tingut la gran aportació de 30.000 euros de Vilanova i la Geltrú, que ens ha ajudat 

molt. Però hem de tenir present que se’ns va aprimant el coixí  d’estalvis per assegurar 

continuïtat de l’ajuda... ara mateix només tenim estalviat per un curs més. 

I el dia que deixem d’ajudar, hem de tenir clar que les escoles de Blangoua i Blaram 

hauran de tancar. 

 

Aquest 2020, a més a més, no es podran fer algunes activitats per la situació d’alarma  

de la COVID-19 (sopar de la fam de la Geltrú,...), cosa que també ens farà minvar els 

ingressos. 

 

EN ASSEMBLEA S’APROVEN ELS  COMPTES DEL 2019 PER UNANIMITAT. 

 

 

4/ Projecte d’Apadrinament  

La Vicky ens explica com funciona el programa d’apadrinament que ja fa CODASC 

amb Itàlia. Demanen un compromís de 3 anys als padrins, i apadrinen no al nen en sí 

sinó la seva escolarització. 

Ens sembla que ens podem plantejar  fer-ho també nosaltres, i en Fabio i CODASC 

ens hi ha animat molt , i per això també ho volem plantejar aquí a l’Assemblea. Hi 

hauria molta feina a fer abans, però ens han ofert la seva ajuda.  

No fan distinció entre els nens apadrinats i els que no... de fet no saben quins són els 

que estan apadrinats i els que no... tots fan les cartes, tots fan els vídeos,... El que 

realment s’apadrina, és la infraestructura que escolaritza el nen. 

A Itàlia fan 230 euros/any. Nosaltres dèiem que es podria inclús costejar entre dues o 

tres persones.  

Això aniria en paral·lel als socis, de manera que cadascú podria col·laborar amb l’ONG 

com més li plagués. 

L’objectiu seria sobretot arribar a persones i grups noves. 

La Carme Campdelacreu opina que no n’és gaire partidària. 

En Jordi explica que la gent de CODASC els va explicar que això els havia ajudat molt 



a arribar a altres persones.  

 

DESPRÉS DE SOSPESAR-HO ENTRE TOTS, ES DECIDEIX EN ASSEMBLEA QUE 

DESDE LA JUNTA S'ELABORARÀ MÉS LA PROPOSTA I ES FARÀ ARRIBAR ALS 

SOCIS  

 

 

5/ Torn obert de paraula 

 


